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Просто(й) миф: советские стратегии пересказа древнегреческих мифов для 
детей [Simply/Simple Myth: Soviet Strategies of Retelling Ancient Greek Myths for 
Children] 
 
В статье анализируются способы адаптации текстов мифов для детской аудитории на примере 
серии мультфильмов “Легенды и мифы древней Греции” (1969–1974) реж. Александры 
Снежко-Блоцкой.  
Адаптация мифов изучается с точки зрения прагматического, стилистического и лингво-
культурного аспектов. Контекстом для сравнения фильмов являются мифологии для детей, 
изданные в СССР до 1969 года. Кроме аудиовизуального ряда фильмов исследуются архивные 
материалы, содержащие обсуждение фильмов на заседаниях худсовета и разные версии 
сценариев фильмов.  
 
The article analyses the ways of adaptation of myths for children on the example of the animated 
film series Legends and Myths of Ancient Greece (1969-1974), directed by Aleksandra Snezhko-
Blotskaia. The adaptation of myths is studied in terms of pragmatic, stylistic and linguistic-cultural 
aspects. Mythologies for children published in the USSR before 1969 are read as a context for the 
animated films. The study also includes archival materials containing discussions of the films at 
meetings of the Art Board of the Soyuzmultfilm studio and archival versions of the film scripts. 
 


